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P r o t o k  ó ł  Nr XXIII/2012 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin  odbytej w dniu 28 sierpnia 2012r. w sali Urzędu Gminy  
w Kotlinie w godz. od 900 do 1225 

 
 
I. Otwarcie.  
             Otwarcia XXIII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Czesław 
Moch witając: radnych,  Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała 
Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnych Rady Powiatu: Walentego 
Kwaśniewskiego i Tomasza Kosińskiego, sołtysów i redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na 
ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 14. 
Nieobecny był radny Dariusz Józefiak usprawiedliwiając swoją nieobecność przed sesją. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Porządek obrad. 
             Na pytanie Przewodniczącego Rady czy są uwagi do porządku obrad, który został 
przesłany radnym w zawiadomieniu o sesji uwag i wniosków  nie zgłoszono.  
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXII sesji   
    Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXII sesji Rady oraz z wykonania  
    uchwał Rady. 
7. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy, informacji o kształtowaniu się  
    wieloletniej prognozy finansowej oraz  informacji o przebiegu wykonania planu 
    finansowego samorządowych osób prawnych za I półrocze 2012 roku. 
8. Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu p łatności oraz rozkładania na  
    raty należności pieniężnych do których  nie stosuje się ustawy -  Ordynacja podatkowa za I 
    półrocze 2012 roku. 
9. Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
      - regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów  
        zamieszkałych na terenie gminy Kotlin, 
      - utworzenia samorządowej instytucji kultury – Domu Kultury w Kotlinie, 
      - przekazania skargi według właściwości, 
      - zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 
      - zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
        i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 
      - zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2012 rok, 
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      - zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
11. Wolne głosy i wnioski. 
12.Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXII sesji Rady. 
13. Zamknięcie obrad. 
 
                  Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 29 lipca 2012r. zmarł kanonik 

Franciszek Nowacki – proboszcz parafii w Kotlinie. 
Rada Gminy minutą ciszy uczciła pamięć zmarłego księdza proboszcza. 
 
ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy. 
                 Protokół z XXII sesji Rady Gminy wyłożony do wglądu na posiedzeniu wspólnym 
komisji Rady w dniu wczorajszym i obecnie na sesji Rady  przyjęto jednogłośnie 14 głosami 
„za”. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                   Interpelacje i zapytania zgłoszone przez radnych. 
Radny Bogdan Pacholak pytał – czy będą dowożone do szkoły  dzieci z Racendowa od 
strony p. Wielgosza?  Radny poinformował, że kiedyś dowożone było 1 dziecko, a teraz jest 6 
dzieci i prawdopodobnie nie będą dowożone. 
Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o: 
- wybudowanie na prośbę mieszkańców Racendowa mostku na drodze od kościoła do drogi  
  gminnej w kierunku Parzewa, informując, że starsi ludzie jeżdżą tam rowerami i chodzą do 
  kościoła, a teraz  wykopano tam rów, 
- ścięcie suchej topoli przy drodze Racendów – Kotlin i 2 drzew przy kościele w Racendowie. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o usunięcie pieńków pozostałych po ściętych 
drzewach w Twardowie, które przeszkadzać będą w odśnieżaniu oraz usunięcie pokruszonego 
asfaltu w tym miejscu. 
Radny Wodniczak zgłosił uwagi do wykonania remontu drogi powiatowej Twardów – 
Wyszki na którą  nasypano gryzu zamiast przed tym wyrównać wyrwy. Obecnie dziury jak 
były tak są i jest to strata wydanych pieniędzy – twierdził radny.  Radny pytał – czy to 
lekkomyślność, czy dzieci to robią. Przykryto biedę i bieda dalej jest – podsumował radny. 
Radny Szczepan Szymczak pytał – co powiedzieć społeczeństwu odnośnie wstrzymania 
kursów autobusowych przez Magnuszewice z kierunku Pleszewa? 
Radny Szymczak  wnioskował o: 
- uzupełnienie przeciętego asfaltu w Magnuszewicach na skrzyżowaniu dróg Magnuszewice-  
 Zakrzew- Wyszki, a stan ten jest od 2 miesięcy, 
- odkopanie  do końca bieżącego roku  rowu w Magnuszewicach Parcele  od nr 1 w kierunku  
  boiska sportowego. 
Radny Maciej Skowron poinformował o zapalaniu się lamp ulicznych przy ul. Ks. 
Rymarkiewicza  o godzinę  za wcześnie. 
Radny Skowron poinformował, że przy wyjeździe z ul. Twardowskiej przy cmentarzu 
podczas opadów tworzy się zastoina wody, a przyczyną  są wymywane kamienie. 
Radny Skowron wnioskował o: 
- ustawienie znaku miejscowości „Kotlin” przy drodze Racendów – Kotlin od strony 
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  Racendowa, 
- wyrównanie 3 wyrw przy wyjeździe od Banku Spółdzielczego na ul. Powstańców Wlkp. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak pytał – jak finansowany jest sport szkolny i dlaczego  
w dz. 926  jak mówiła Skarbnik Gminy są środki tylko na Orlika i Klub Sportowy Błękitni 
Sparta Kotlin , a nie na działalność sportową? 
Kultura fizyczna  i sport są pojęciem szerszym mówił radny, a nie tylko Orlik i Błękitni 
Sparta Kotlin. Radny pytał – dlaczego w dz. 926 nie ma środków na sport szkolny i sport 
szkolny traktowany jest po macoszemu? 
 Dalej radny pytał – skąd dyr. Orpel ma wziąć środki na zakup materacy, płotków 
lekkoatletycznych jeżeli nie ma środków finansowych na zakup takich rzeczy? 
Dyrektor dostaje  środki na zakup środków dydaktycznych z których musi zakupić kredę,  
gąbkę, środki czystości i inne ważniejsze rzeczy, a na piłki i inne rzeczy związane ze sportem 
szkolnym nie ma środków. 
Radny poinformował Radę, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Rady panie dyrektorki 
nie zaznaczały potrzeby tego.  Radny przyznał, że dziwi się temu.   
Radny Szymkowiak informował, że dzieci nie mają żadnych zajęć pozalekcyjnych 
sportowych, bo żadna z pań  dyrektorek nie zaplanowała  zwiększonej ilości godzin na 
basenie i nie zaplanowała  zajęć pozalekcyjnych ze sportu. 
Dzieci najbardziej w szkole lubią sport i najchętniej przychodzą na zajęcia sportowe. 
Są 3 sale gimnastyczne w szkołach i nie zapewnia się dzieciom zajęć sportowych - mówił 
radny. Następnie zwracając się do Skarbnika Gminy radny Szymkowiak mówił, że w Szkole 
w Kotlinie nigdy nie było 1300 uczniów. Maksymalnie było 780 uczniów, a budynek 
projektowany był na 525 uczniów. 
Obecnie w Szkole jest 578 osób, w tym 174 dzieci w Przedszkolu. Radny prosił obecnych aby 
zobaczyli jak wygląda plac zabaw dla Przedszkola. Radny przypomniał, że Przedszkole         
w budynku Szkoły jest już 17 lat. 
Radny poinformował Radę Gminy o tym, że pytał dyrektora Przedszkola kiedy w końcu 
dzieci nie tylko będą chodzić jak więźniowie  wokół szkoły po asfaltowej dróżce, tylko będą 
mogły korzystać z placu zabaw? Radny mówił, że dzieci mogą korzystać z placu zbaw przy 
Szkole, ale jest to 174 dzieci. 
Radny prosił Wójta Gminy i Radę Gminy, że jeżeli dyrektor Przedszkola nie stać na zrobienie 
placu  o środki na plac zabaw. 
Radny przypomniał o dziwnym projekcie  jak określił powiększenia placu o czym mówiono 
na wczorajszym posiedzeniu Komisji Rady.  Radny pytał – po co powiększać plac jeżeli 17 
lat jest w takim wymiarze i nie jest wykorzystany. Radny wypowiedział się przeciw 
powiększeniu placu zabaw o dojście do szkoły od strony osiedla i o teren gdzie jest kącik 
zieleni poświęcony patronowi Szkoły Janowi Pawłowi II na którym rosną historyczne drzewa 
przywiezione m. innymi z Wadowic, o czym może nie  wiedzą  dyrektorzy z innych szkół. 
Radny Jerzy Szymczak  wnioskował  o: 
-  dokonanie przeglądu oświetlenia  przy ul. Ks. Rymarkiewicza i  ul. 15 Sierpnia  gdzie 
   drzewa wrastają w linie energetyczne, 
-  budowę oświetlenia ulicznego przy ul. Słonecznej. 
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Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o wybudowanie oświetlenia ulicznego przy ul. 
Reymonta. 
Radny  Mirosław Twardowski złożył na piśmie interpelacje i wnioski o: 
- dokończenie wykonania oznaczeń kierunkowych numeracji posesji w mie4jscowości  
  Wyszki, 
- rozpatrzenie sprawy braku odwodnienia części posesji  w miejscowości Wyszki i udzielenie  
  odpowiedzi w tej sprawie, 
- wybudowanie dodatkowego rurociągu zasilającego miejscowość Wyszki i podawanie 
  zimnej wody użytkowej o odpowiednich parametrach, 
- zamontowanie betonowych słupów ogłoszeniowych w miejscowości Wyszki, 
- ukierunkowanie odpływu wód opadowych z drogi gminnej przy zabudowaniach  
  znajdujących się w miejscowości Wyszki – były bar, 
- określenie przybliżonych terminów budowy ścieżki rowerowej Wyszki – Witaszyce,  
  następnie Wyszki – Kotlin. 
Radna Jolanta Urbaniak wnioskowała o wycięcie krzaków i wykoszenie trawy przy 
drogach powiatowych wymieniając  drogi:  Tarce- Wola Książęca, Sławoszew – Kurcew, 
Kotlin – Fabianów i Wilcza – Kotlin. 
Radny Stefan Taczała wnioskował o: 
- obcięcie konarów lipy i wycięcie krzaków przy stawie w Racendowie, 
- wycięcie 3 suchych drzew przy drodze Racendów – Sławoszew  przy posesji  nr 11  
  w Racendowie, 
- naprawienie przepustu za p.  Górskim w Parzewie gdzie zatrzymuje się  woda spływająca od  
  firmy PAULA w Parzewie. 
Radny Czesław Smoliński wnioskował o : 
- ustawienie znaku  miejscowości  Wola Książęca przy krzyżu i znaku „ Uwaga na drogę  
  z pierwszeństwem przejazdu” przy Szkole Podstawowej w Woli Książęcej, 
- naprawienie drogi gminnej w Woli Książęcej przy sklepie. 
Radny Grzegorz Warmuz  wnioskował o wycięcie krzaków przy drodze Wilcza – Strzyżew. 
Przewodniczący Rady Czesław Moch zwracając się do obecnych na sesji radnych Rady 
Powiatu w Jarocinie  powiedział, że na ostatniej sesji Rady Gminy Wójt poinformował o 
możliwości przejęcia przez Gminę od Powiatu 2 dróg: tzw. zajęczej i Wola Książęca – 
Hilarów. Przewodniczący powiedział, że było by to dużym nieporozumieniem, ponieważ 
Gmina ma dużo swoich dróg do wybudowania, wymieniając ulice: Kołłątaja, Słoneczną i za 
torami. 
Przewodniczący Rady zwracając się do radnych  Rady Powiatu prosił o przekazanie tej 
informacji w Powiecie, że tak jak Gmina potraktowała Powiat bardzo poważnie dokładając 
potężne  jak na Gminę pieniądze na drogi powiatowe: 500 tys. zł na budowę drogi Kotlin – 
Sławoszew i 20 tys. zł na budowę drogi  w Mieszkowie niech to będzie wspólne zrozumienie 
i niech Powiat pomyśli o drogach powiatowych na terenie gminy Kotlin. 
Przewodniczący mówił, że nie wyobraża sobie żeby Gmina  miała przejmować drogi 
powiatowe i je remontować, a swoje zostawić zabagnione. 
Wójt  Gminy ustosunkowując się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady powiedział, że był 
odpowiedni moment  na zawarcie porozumienia gdy środki były przez Gminę przekazywane 
na rzecz Powiatu i jeżeli w jednym roku Gmina  przekazała środki w kwocie 500 tys. zł, to 
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Powiat w następnym  roku mógł  środki w tej wysokości przeznaczyć na budowę dróg 
powiatowych na terenie gminy między innymi  na budowę drogi chociażby tej do zajęcy.  
Wójt poinformował, że nie widział takiego porozumienia z Powiatem, prosząc 
Przewodniczącego Rady i Wójta Kwaśniewskiego o poinformowanie Go czy porozumienie 
takie było. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie chce wracać do przeszłości, bo kontynuujemy 
władzę dalej i na dzień dzisiejszy informuje o tym. Pismo w  tej sprawie z pewnością było  
jeżeli chodzi o środki na budowę drogi w Mieszkowie. 
Przewodniczący Rady zwracając się do Wójta mówił, że ciągle wracamy do przeszłości, a nie 
tak ma być. 
Wójt natomiast odpowiedział, że gdyby takie porozumienie z Powiatem  było byłoby to 
bardzo dobrze. 
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XXII sesji Rady. 
                 Przewodniczący Rady poinformował, że oprócz stałych czynności przypisanych 
przewodniczącemu  uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego w Gimnazjum i Szkole 
Podstawowej w Kotlinie oraz w Gimnazjum w Woli Książęcej. 
W dniu 2 lipca uczestniczył w spotkaniu  z wójtami i przewodniczącymi rad z sołtysami 
województwa wielkopolskiego, które zostało zorganizowane w Sieroszewicach przez 
Stowarzyszenie Sołtysów Województwa Wielkopolskiego. Temat spotkania to „ Rola sołtysa 
w procesie pobudzania aktywności środowiska wiejskiego w przeszłości i dziś”.  
Poza tym uczestniczył w przygotowaniu materiałów  na posiedzenie Komisji Rady i sesję 
Rady Gminy. 
 
ad. 6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXII sesji Rady oraz  
z wykonania uchwał Rady. 
                 Informacja o realizacji uchwał podjętych na XXII sesji  Rady oraz o wydanych 
zarządzeniach przedstawiona przez Wójta stanowi załącznik do protokołu. 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 17 zarządzeń, z tego: 
- 3 w sprawie zmiany budżetu Gminy, 
- 5 w sprawie udzielenia pracownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej upoważnień  
  do wydawania decyzji i prowadzenia spraw  należących do Ośrodka na czas nieobecności  
  kierownika  tego Ośrodka, 
- w sprawie ogłoszenia drugiej edycji konkursu „PIĘKNO NASZEJ GMINY”, 
- 2 w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji zdawczo odbiorczej  i przeprowadzenia  
  wyceny składników majątkowych  w świetlicy wiejskiej w Wilczy, 
- 2 w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczycieli ubiegających się o stopień  
  awansu zawodowego nauczyciela mianowanego,  
- w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego i objęcia udziałów w podwyższonym kapitale  
  zakładowym Spółki „ Oświetlenie Uliczne i Drogowe” w Kaliszu, 
- w sprawie ustalenia terminu składania wniosków o dofinansowanie zakupu podręczników 
  dla uczniów w roku szkolnym 2012/2013, 
- w sprawie przeprowadzenia otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego pod  

 



6 
 

   nazwą „popularyzacja muzyki poprzez organizację festiwali, przeglądów i koncertów”. 
Następnie Wójt poinformował o zrealizowanych przez Gminę zadaniach w okresie 
międzysesyjnym: 
- rozstrzygnięciu przetargu na przebudowę drogi gminnej w Parzewie, której wykonawcą 
  zostało Przedsiębiorstwo Robót  Drogowych „DROBUD” w Jarocinie za kwotę 165.851,86  
  zł, 
- podpisaniu  umowy z Województwem Wielkopolskim reprezentowanym przez Zarząd  
  Województwa  na udzielenie pomocy finansowej  w wysokości 10 tys. zł  na dofinansowanie  
  zadania – wymiany pokrycia dachowego na budynku świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, 
- dokonano odbioru  końcowego przebudowy  ulicy 15 Sierpnia, której wykonawcą była firma  
  SKANSKA, 
- dokonano odbioru końcowego zadania – remontu łazienek w świetlicy wiejskiej  
  w Racendowie, a wykonawcą była firma PPUH Ireneusz Mizerny  z Sierszewa na wartość  
  zadania  8.172,05 zł, 
- dokonano odbioru końcowego przebudowy drogi w Kurcewie, której wykonawcą była firma  
  DROBUD z Jarocina, 
- na boisku sportowym w Parzewie wykonane zostały przez przedsiębiorstwo energetyczne  
  prace polegające na przebudowie istniejącej linii napowietrznej niskiego napięcia na linię  
  kablową  niskiego napięcia, 
- otwarte zostały oferty  na rozbudowę Domu Strażaka w Kotlinie  celem urządzenia domu  
  kultury z biblioteką, 
- sporządzony został wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
  i Gospodarki Wodnej w Poznaniu o udzielenie pożyczki z przeznaczeniem na budowę sieci  
  kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami  w Woli Książęcej, 
- przygotowano ogłoszenie o udzieleniu zamówienia publicznego na remont kolektora 
  kanalizacji sanitarnej w Kotlinie, 
- trwają prace nad przygotowaniem ogłoszenia o udzielenie zamówienia na budowę sieci  
  kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w Woli Książęcej. 
Poza tym Wójt w okresie międzysesyjnym uczestniczył wspólnie z Przewodniczącym Rady    
w spotkaniu wójtów, przewodniczących rad i sołtysów w Sieroszewicach zorganizowanym 
przez Stowarzyszenie Sołtysów Województwa Wielkopolskiego. 
W lipcu Wójt obecny był na turnieju gminnym piłki nożnej o Puchar Wójta oraz uczestniczył  
w obchodach Święta Policji w Jarocinie.  
W miesiącu sierpniu Wójt spotkał się z pracownikami i kierownictwem Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w sprawie możliwości 
finansowania inwestycji w ramach WRPO ( Wielkopolski Regionalny Program Operacyjny).  
Wójt obecny był na dożynkach w  sołectwach : Wola Książęca, Sławoszew, Parzew i Kotlin. 
Uczestniczył również w XIX Krajowych Dniach Ziemniaka zorganizowanych w Marszewie.  
 
ad.7  Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy, informacji  o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej  oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego samorządowych osób prawnych za I półrocze  2012 roku. 
             Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady dotyczących 
materiałów sesyjnych omawianych na posiedzeniu wspólnym komisji. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała przedstawił 
porządek posiedzenia wspólnego komisji której przewodniczy i Komisji Planu 
Gospodarczego, Budżetu i Finansów  w dniu 27 sierpnia informując, że Komisje te  
pozytywnie zaopiniowały wykonanie budżetu Gminy za I półrocze br. jak i projekty uchwał,  
z tym, że omawiając  projekt uchwały o przekazaniu skargi Wójtowi Gminy On raz radny 
Krzysztof Szyszka  proponowali umorzyć odsetki  za zwłokę składającemu skargę jeżeli 
wpłaca kapitał. 
Odnośnie uchwał dotyczących zaciągania kredytu Komisje wypowiedziały się za tym, aby nie 
zadłużać się zbytnio, ponieważ jest to zbyt niebezpieczne. 
W tym momencie głos chciał zabrać Wójt Gminy, na co Przewodniczący Rady 
poinformował, że udzieli głosu Wójtowi przy głosowaniu uchwał. 
Następnie Przewodniczący Rady zapytał – czy są pytania? 
Radny Włodzimierz Szymkowiak pytał – dlaczego wydatki w dz. 926 – Kultura fizyczna         
i sport  na planowane 151.807,- zł  zrealizowano  tylko w 21% i czy Orlik i Błękitni nie 
pracowali ? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w dziale tym  nie ma środków na wydatki szkolne. Szkoły 
wydatki planują w swoim dziale 801 rozdz. 80101 w pomocach naukowych i zakupie sprzętu 
na sale gimnastyczne. W dz. 926 są środki na sport masowy, dotacja dla Klubu Sportowego 
Błękitni Sparta Kotlin, utrzymanie boiska Orlik, na wyjazdy na basen. 
Wójt wyjaśnił, że nie ma problemu w finansowaniu  Klubu Błękitni Sparta i oby środki 
planowane były wykorzystane. 
Radny Szymkowiak powiedział, że nie zadawala Go odpowiedź dlatego, że jeżeli za I 
półrocze 10 tys. zł było na basen i 10 tys. będzie w II półroczu, za Błękitnych 6 tys. w I 
półroczu i 6 tys.  jeszcze nie odebrane to razem 12 tys. zł i 12 tys. w II półroczu to razem 
będzie  jeszcze 22 tys. zł , a w planie  jest 151 tys. zł. 
Skarbnik wyjaśniła, że na Klub Błękitni Sparta są środki w wysokości 27 tys. zł zgodnie  
z umową. 
Radny Szymkowiak mówił, że jeżeli dyrektorki mają środki na pomoce naukowe, to kupują 
inne rzeczy niż materace. Ostatni zakup sprzętu na obiekty sportowe w Kotlinie, w tym 
materacy był 15 lat temu. W Szkole jest 1 materac na 156 uczniów Gimnazjum i 248 uczniów 
Szkoły Podstawowej. 
Radny Szymkowiak prosił Radę  żeby zobaczyła jak wygląda sprzęt sportowy. 
Radny Krzysztof Szyszka powiedział, że musi zaprotestować, chociaż szanuje radnego 
Szymkowiaka, bo jest radnym już 1,5 roku i pierwszy raz słyszy i są zarzuty do dyrektorów, 
że nie ma materacy. Radny Szyszka mówił, że to wychowawcy zgłaszają jakiego sprzętu 
brakuje. 
Radny Szymkowiak odpowiedział, że zgłaszane jest co pół roku. Każda pani dyrektor dostaje 
na karteczce od nauczycieli. 
Wójt Gminy zapewniał, że sprawdzi czy wnioski zgłaszane były dyrektorkom                           
i menadżerom,  które mają dbać nie tylko o poziom nauczania, ale odpowiadają także za 
wyposażenie i utrzymanie obiektów.  
Dalej Wójt informował, że Gmina zaczęła  od wymiany komputerów w Szkole, które zdaniem 
kontrolującej komisji z Kuratorium Oświaty były już przestarzałe. 
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Przewodniczący Rady mówił, że komisja widziała tylko komputery, a nie widziała 3 pięknych 
szkół, a  komputery kupione dzisiaj będą za rok już stare. 
Wójt Gminy wyjaśniał zwracając się do radnego Szymkowiaka, że temat sprzętu sportowego 
nie jest tematem roku, dwóch, ale 10 czy 15 lat. Wobec tego jeżeli  mamy wspólnie pracować 
i nie mówić o zaszłościach, to czeka nas praca i nie tylko w tej kadencji i mówić należy o tym 
co ma być, a nie o tym co było. Budżet to też nie jest guma od gaci żeby można go naciągać. 
Wszystko jest do załatwienia, ale w odpowiednim czasie, z tym, że należy patrzeć na 
hierarchię potrzeb i  wszystko może być ale należy zabezpieczyć środki. 
Następnie Skarbnik Gminy odczytała kwoty zaplanowane na poszczególne zadania w dz. 926 
i tak: 
- 30.000,- zł dotacja dla Klubu Sportowego Błękitni Sparta Kotlin, 
-   5.477,- zł składka na ubezpieczenie społeczne, 
-      735,- zł składka na Fundusz Pracy, 
- 38.500,- zł wynagrodzenie bezosobowe dla 2 osób zatrudnionych na boisku Orlik, 
- 13.316,- zł zakup materiałów i wyposażenia, 
- 24.000,- zł zakup energii, 
- 30.600,- zł zakup usług pozostałych 
- 9.179,- zł wydatki inwestycyjne funduszu sołeckiego na budowę boiska sportowego             
w Parzewie. 
Radny Szymkowiak pytał dlaczego wykorzystano  środki tylko w 21%, a na zakup 
materiałów i wyposażenia tylko 121,60 zł?  
Wójt odpowiedział, że takie były potrzeby, a wydawać należy logicznie, a nie tylko dlatego, 
że są środki. 
Środki zaplanowane na boisko w Parzewie zostaną wykorzystane, bowiem zamówione są 
bramki  z siatkami,  wyrównany zostanie teren równiarką i dosiana trawa. 
Przewodniczący Rady pytał – czy radny Szymkowiak przyjmuje informację ? 
Radny Szymkowiak odpowiedział, że nie. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Gminy przyjmuje informację o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2012 roku  niejednogłośnie. 
               Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2012 roku stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
ad.8 Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 
rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy – 
Ordynacja podatkowa za I półrocze 2012 roku. 
               Przewodniczący Rady  pytał – czy są pytania do informacji  z zakresu umarzania, 
odraczania terminu płatności oraz rozkładania na raty należności  do których nie stosuje się 
ustawy Ordynacja podatkowa nad którą dyskusja odbyła się na posiedzeniu wspólnym 
komisji Rady w dniu wczorajszym? 
Nie słysząc pytań Przewodniczący Rady stwierdził, że informację Rada przyjmuje. 
 
ad. 9 Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. 
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                       Informację przedstawiły na posiedzeniu wspólnym komisji Rady w dniu 
wczorajszym  panie dyrektor szkół  i przedszkola w związku z tym pozostawia temat bez 
komentarza. 
 
ad.10 Podjęcie uchwał. 
                Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie następujące projekty uchwał: 
1) w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
    zamieszkałych na terenie gminy Kotlin. 
    Uchwała Nr XXIII/110/2012 podjęta została  14 głosami „za”. 
2) w sprawie utworzenia  samorządowej instytucji kultury – Domu Kultury w Kotlinie. 
    Uchwała nr XXIII/111/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
3) w sprawie przekazania skargi według właściwości. 
     Przewodniczący Rady przypomniał, że na posiedzeniu komisji były sugestie, że jeżeli jest  
     możliwe  to umorzyć odsetki za zwłokę. 
    Uchwała nr XXIII/112/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
4) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 
    Przewodniczący Rady mówiąc, że  na posiedzeniu komisji dyskusja na temat  projektów 
    uchwał dotyczących zaciągnięcia kredytu i pożyczki zajęła dość dużo czasu i obawy 
    radnych są uzasadnione. Przewodniczący prosił Wójta o zabranie głosu w tej sprawie. 
    Wójt wyjaśnił konieczność zaciągnięcia kredytu  na sfinansowanie remontu kolektora 
    kanalizacji sanitarnej w Kotlinie i rozbudowy i przebudowy istniejącego Domu Strażaka  
    w Kotlinie  celem urządzenia Domu Kultury z Biblioteką. 
    Wójt poinformował także o tym, że od 1 stycznia 2013 roku Gmina będzie odliczać VAT  
    odzyskując w ten sposób znaczące środki. 
    Uchwała Nr XXIII/113/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
5) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  
    Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
    Wójt uzasadnił potrzebę  zaciągnięcia pożyczki na budowę kanalizacji sanitarnej wraz  
    z przyłączami w miejscowości Wola Książęca. Wójt poinformował, że Gmina o środki  
    starała się w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
    w Poznaniu jednak ze względu na kryteria przyznawania środków  - 120 mieszkańców na 1  
    km  sieci Gmina nie ma szans na uzyskanie środków. 
    Uchwała Nr XXIII/114/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
6) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2012 rok. 
    Uchwała Nr XXIII/115/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
7) zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy. 
    Uchwała  Nr XXIII/116/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.11 Wolne głosy i wnioski. 
                     W punkcie tym głos zabrał Wójt Gminy informując, że w miniony piątek 
powyrywano kratki ściekowe, powywracano kwietniki przy sklepach  przy ul. Poznańskiej 
oraz o tym, że po godz. 21  na boisku szkolnym w Kotlinie  spotkał grupę młodzieży 
spożywającą alkohol, która po zwróceniu im uwagi opuściła teren szkoły. 
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Zgłoszone wnioski. 
Sołtys Marian Żurek wnioskował o: 
- naprawę wiaty autobusowej w Twardowie, 
- zmobilizowanie Zakładu Energetycznego do przycięcia gałęzi drzew wrastających w linie  
  energetyczne, 
- wybudowanie drogi Twardów Osady – Racendów ze środków na budowę dróg transportu 
   rolniczego, 
- przeprowadzenie renowacji rzeki Lutynia i cieku wodnego Kotlinka od strony rzeki Lutynia, 
Przewodniczący Rady prosił Wójta o wyjaśnienie przyczyny  zaplombowania 1 ze  studni  
w Twardowie, o czym dowiedział się od pracownika RSP. 
Sołtys  Beata Skowrońska wnioskowała o: 
-  wprawienie szyby  w wiacie autobusowej w Sławoszewie, 
- naprawienie chodnika w Sławoszewie przy posesjach  Kaźmierczaka i Kierczyńskiej  
  w którym to miejscu  utworzyła się wyrwa przy studzience. 
Radny Mirosław Twardowski  poinformował, że  w Wyszkach jest boisko sportowe pod 
linią energetyczną. 
Wójt odpowiedział, że nie jest to boisko.  Są to grunty tzw. sołeckie. 
Radny Bogdan Pacholak pytał – kiedy przeniesione będzie boisko sportowe  w Racendowie 
na plac przy świetlicy, ponieważ obecnie boisko  jest na II kl. gruntów i szybko zarasta trawą? 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował o: 
- ustawienie ubikacji przy parkingu w Wyszkach, w którym to miejscu do pewnego czasu  
  ubikacja stała, 
- wyczyszczenie rowu w Wyszkach od drogi Wyszki – Magnuszewice  w stronę  rzeki  
  Lutynia ( przy posesjach P. Jędrzejaka i P. Nowak), 
- sprawdzenie przepompowni w Wyszkach przy posesji P. Karlińskiej w kierunku Twardowa,  
  w którym to miejscu bardzo śmierdzi. 
Radna Jolanta Urbaniak wnioskowała o: 
- naprawę drogi do posesji P. Krasnowskiej w Kotlinie, 
- ścięcie trawy na drodze przez łąkę – od ul. Skłodowskiej do ul. Ks. Rymarkiewicza. 
 
ad. 12 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXII sesji 
Rady. 
             Wójt  wyjaśnił, że na działce w Twardowie  będącej własnością RSP w Kotlinie  jest 
studnia wybudowana ze środków Gminy. W dniu 7 czerwca 2011r.  Wójt był w tym miejscu 
po raz pierwszy chcąc  zobaczyć  jak to wygląda. Ponieważ były uchybienia poprosił 
zarządzających o ich usunięcie. 
W tym roku Wójt ponownie był na tym obiekcie wspólnie z pracownikiem Urzędu  
i stwierdzono, iż wymieniony został licznik. Stan pierwszego licznika na koniec grudnia 
2011r. był mniejszy  od stanu na dzień 7 czerwca 2011r.tak jak by się licznik cofnął do tyłu, 
wobec tego  poproszono RSP  o wyjaśnienie, ponieważ zmieniając licznik  należy to zgłosić. 
Licznik obecnie jest zaplombowany, a  od 2011r.  założony jest rejestr i są półroczne 
przeglądy. 
Studnia nr 1 wpisana jest  na majątku Gminy i RSP Kotlin. Wójt pytał sołtysa Żurka – czy 
studnia nr 1 była budowana wspólnie, czy był tu wkład mieszkańców? 
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Odpowiedzi udzielił Wójt  Walenty Kwaśniewski mówiąc – nie. 
Przewodniczący Rady pytał  - kto teraz eksploatował  studnię wybudowaną przez Gminę,  
stojącą  na gruntach RSP? 
Wójt odpowiedział, że RSP. 
Przewodniczący Rady pytał – czy uiszczali opłatę marszałkowską? 
Wójt odpowiedział, że mniema, że tak. 
Dalej Przewodniczący pytał – czy RSP pompowała  wodę w sieć gminną?  
Skarbnik i Wójt odpowiedzieli, że tak. Wójt wyjaśnił, że z decyzji wynika ile wody może być 
wydobytej ze studni i tak np. ze studni nr 2  48 m3 na dobę. 
Przewodniczący Rady pytał – kto komu płacił za wodę? 
Skarbnik odpowiedziała, że Gmina płaciła RSP. Przewodniczący Rady dopowiedział mówiąc: 
„czyli według licznika, który nie miał  już legalizacji”. Licznik  na dzień dzisiejszy należy 
wymieniać co 5 lat – informował Przewodniczący Rady. Na co radny Zdzisław Wodniczak 
mówił, że wymieniali stary na nowy, a później nowy na stary. 
Radny Mirosław Twardowski mówił, że jeżeli wymienia się licznik rozliczeniowy, to jest 
obowiązek spisania protokołu. 
Wójt  poinformował, że RSP zapowiedziała podwyżkę ceny wody  najprawdopodobniej na 
2,17 zł za m3. 
Przewodniczący Rady  informował, że koszty wydobycia wody są minimalne.  Koszty są za 
przesył, energię. 
Wójt Gminy poinformował, że wchodząc na teren RSP w Twardowie chciał wiedzieć co tam 
jest, bo jest tam studnia na majątku Gminy i chciałby wiedzieć o jakichkolwiek zmianach,  
może pompa już jest inna, a może coś innego. Licznik jest najważniejszy, bo od wskazań 
poboru wody płaci się opłatę marszałkowską, a od nielegalnego poboru płaci się 0,65 zł za m3 
x 500 x 5 lat. 
Przewodniczący Rady mówił, że jeżeli na studnię jest pozwolenie wodno-prawne                     
i zamontowany jest licznik po legalizacji, to nie ma żadnej obawy. 
Wójt poinformował, że decyzja  na studnie wydana jest  do roku  2016, a na dzień dzisiejszy  
jest informacja, że RSP nie sprzeda tego obiektu. Obecnie rozważa możliwość poboru  wody 
od RSP w określonej ilości dla zaspokojenia potrzeb ludności i może nie przez cały rok. 
Przewodniczący Rady  zastanawiał się jak rozwiązać sprawę, ponieważ jak mówił wartość 
studni przekracza kroć razy wartość działki, z tym, że  sama studnia to jeszcze jest nic jeżeli 
właściciel stacji uzdatniania wody nie pozwoli na pompowanie wody na stację uzdatniania.  
Przewodniczący Rady pytał – czy ugodowo nie można tego załatwić z RSP? 
Wójt odpowiedział, że RSP mówi, że od tylu lat nie było aktualizacji ceny za wodę kierowaną 
do sieci dla potrzeb Twardowa, Wysogotówka i Woli Książęcej i przyjmuje cenę wody za m3 
2,17 zł. 
Przewodniczący Rady uważał, że należy robić wszystko, aby chronić takie ujęcia wody. 
Gmina może zrobić wszystko zaplombować i skończyć ze studnią. 
Wójt powiedział, że ma informację, że na tym obiekcie do tej pory nie był żaden pracownik 
Gminy. 
Radny Zdzisław Wodniczak uważał, że Gmina powinna płacić RSP za wodę pobraną przez 
Gminę, a nie za wodę wydobytą, a zegar chyba jest na ujęciu. 
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Wójt powiedział, że ma informację, że na tym obiekcie do tej pory nie był żaden                      
z pracowników Gminy. Zegar jest na studni i na wyjściu ze stacji uzdatniania wody. Nie ma 
natomiast żadnego porozumienia z RSP odnośnie wody. 
Wójt zapowiedział przedstawienie na następnym posiedzeniu komisji Rady bilans strat            
i zysków  odnośnie wody wydobytej ze źródeł Gminy. 
                Odpowiadając na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Wójt poinformował, że : 
- wnioski dotyczące dróg powiatowych , w tym wycięcia krzaków i skoszenia trawy  przy 
drogach przekazano do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie. Otrzymano odpowiedź, że 
pasy dla pieszych w Twardowie przy sklepie zostaną namalowane w miesiącu wrześniu br. 
- suche drzewa przy kościele w Racendowie zostaną wycięte i decyzja w tej sprawie została  
wydana, 
- tablicę „ Parking” w Magnuszewicach przy kostnicy ustawiono, 
- projekt uchwały o powołaniu ośrodka kultury przygotowano i uchwałę w tej sprawie Rada 
podjęła, 
- studzienkę kanalizacyjną na ul. Spółdzielców naprawiono, 
- chodnik przy ul. Dworcowej naprawiono, 
- wykoszono rowy przy drogach gminnych i w Racendowie przy drodze powiatowej przy 
stawie, a od 3 września do pracy w Gminie przychodzą następni pracownicy interwencyjni      
i przekserowani zostaną do wycinki krzaków i koszenia trawy przy drogach powiatowych, ale 
tylko za porozumieniem ze Starostwem, 
- pozostałe wnioski są w trakcie realizacji. 
Radny Szczepan Szymczak pytał – co ma powiedzieć ludziom na Parcelach                             
w Magnuszewicach odnośnie kopania rowów i odnośnie autobusów, ponieważ kursy od przez 
Magnuszewice od strony Pleszewa zostały wstrzymane ? 
Wójt odpowiedział, że potrzeby w zakresie kopania rowów  są duże i po kolei będzie 
Twardów, Parzew, a następnie Magnuszewice. 
Autobusy będą zabezpieczone do końca roku tak jak dotychczas przez ostatnie 3 miesiące. 
Wójt przypomniał, że pytano kiedyś po co zakupiono koparkę , a teraz okazuje się, że 
musiałaby pracować na trzy zmiany. Poza tym należy zabezpieczyć wykonanie prac                
w Parzewie, bowiem w budżecie Gminy w dziale sportu są  zaplanowane i nie wykorzystane 
do tej pory środki funduszu sołeckiego w kwocie 10 tys. zł, które  mają wpływ na procentowe 
wykonanie  budżetu w tym dziale. 
      
ad.13 Zamknięcie obrad. 
               Przewodniczący Rady przypomniał, że 1 września br. jest promocja gminy,  Dni 
Kotlina  związane z Dniem Pomidora. Przewodniczący prosił o kilka egzemplarzy programu 
obchodów, ponieważ nie wszyscy znają program. Wójt przekazał Przewodniczącemu 
program festynu pn.  Dzień  Kotlina „Święta Pomidora” . 
               Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XXIII sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                        Przewodniczący Rady 
 
                                                                                         (-) Czesław Moch 

 



13 
 

 
 
 
  

 

 


